
ZÁPIS Č. 8/2004 (155) 
ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU VUT KONANÉHO DNE  9. LISTOPADU 2004 

V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI REKTORA VUT V BRNĚ, ANTONÍNSKÁ 1 
 
Přítomni:   viz prezenční listina (celkem  19 senátorů) 
 
Omluveni:   Popela/FSI, Božek/FAST, Omelková/FCH 
       
Hosté:    prorektoři Kazelle a Rais, Ing. Kotek/tajemník FSI, V. Zderadičková 

Dr. Lepková 
 

PROGRAM: 
 
1. Kontrola zápisu z minulého zasedání AS VUT 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Informace prorektorů a tajemníka FSI Kotka (v zastoupení kvestora) 
4. Informace zástupců VUT v Radě vysokých škol  
5. Ekonomické záležitosti 
6. Legislativní záležitosti 
7. Pedagogické záležitosti 
8. Různé 
 
Jednání zahájil předseda AS Doc. Zbořil, který přivítal všechny přítomné a úvodem představil nově 
zvolenou zástupkyni FP do SK AS VUT Veroniku Zderadičkovou. Vzhledem k tomu, že z Fakulty 
podnikatelské doposud nebyl předložen protokol o volbách, doporučil Doc. Zbořil vyřešit legislativní 
záležitosti spojené s uvedením V. Zderadičkové do funkce členky AS VUT až na příštím zasedání 
senátu.  
 
 
AD 1) KONTROLA ZÁPISU Z MINULÉHO ZASEDÁNÍ AS VUT 
Zápis z minulého zasedání AS VUT byl schválen bez připomínek.  
 
AD 2) SCHVÁLENÍ PROGRAMU DNEŠNÍHO ZASEDÁNÍ 
Připomínky nebyly vzneseny, program dnešního zasedání AS VUT byl schválen.  
 
AD 3) INFORMACE  REKTORA, PROREKTORŮ A KVESTORA 

 Prorektor Kazelle 
 hlavní den oslav 105. výročí založení VUT v Brně 8. 11. 2004 začíná v 10 hodin slavnostním 

zasedáním VR, na kterém bude uděleno 5 čestných doktorátů, ve 14:30 pokračuje shromážděním 
akademické obce a udělením Zlatých medailí VUT a Cen rektora – pozvání platí po všechny členy 
akademické obce, podrobné informace jsou uvedeny ve speciálním čísle Událostí a na webovské 
stránce VUT; 

 VUT podepsalo mezinárodní smlouvy o spolupráci s Technickou univerzitou Košice, Universität 
Lüneburg (Německo) a University Mondragon (Španělsko); 

 přes pokles výjezdů v rámci mezinárodní mobility studentů (předpokládá se, že nebude naplněn 
plán roku 2004) je možné konstatovat, že VUT je stále aktivní. Podrobný rozbor bude zpracován 
na konci roku. 

 Prorektor Rais 
Na základě žádosti EUA rozhodla ČKR, že návštěva delegáta EUA v projektu „Trends IV“ se 
uskuteční na VUT v Brně; vypracován harmonogram návštěvy 24.–26. 11. 2004, děkani požádáni 
o zajištění osobní účasti a zajištění zástupců fakult v rámci plánovaných jednání; dne 25. 11. bude 
věnováno odpoledne setkání se studenty bakalářského, magisterského a doktorského studia, na jehož 
přípravě se bude podílet předseda SK AS VUT Ing. Švec a tým pracovníků ACSA.  

 



 Ing. Kotek (v zastoupení kvestora Pěnčíka) 
Tajemník Kotek úvodem omluvil kvestora Pěnčíka, který se jednání nemohl zúčastnit z důvodu 
nemoci a krátce sdělil, že čerpání rozpočtu r. 2004 je zatím vyrovnané, připravuje se plán investic na 
rok 2005.  
  
AD 4) INFORMACE ZÁSTUPCŮ VUT V RADĚ VYSOKÝCH ŠKOL  
Doc. Münsterová informovala o akci, které se za Radu vysokých škol zúčastnila:   
Dne 26. 10. 2004 se konal v Poslanecké sněmovně PČR seminář na téma „Veřejné vysoké školy“, 
který iniciovalo hnutí „Týden neklidu“ a pořádal Výbor pro vědu, vzdělání, kulturu, mládež 
a tělovýchovu. Program semináře byl zajímavý, vystoupili zde zástupci několika institucí – náměstek 
MŠMT Doc. Kolář; emer. rektor Univerzity v Oldenburgu, člen představenstva Evropské konference 
rektorů a člen Braniborské vysokoškolské rady Prof. M. Daxner;  Dr. P. Matějů; dále vystoupili 
zástupce bankovního sektoru, zástupce RVŠ a zástupce iniciativy Týden neklidu. Semináře se spolu 
s doc. Münsterovou zúčastnil předseda SK AS VUT Ing. Švec.  
Pozvánky na seminář byly jménem předsedy výboru W. Bartoše zprostředkovaně rozeslány přes 
zástupce iniciativy „Týden neklidu“ předsedům AS vysokých škol. Doc. Zbořil sdělil, že zaslal 
poslanci Bartošovi E-mail s dotazem na oficiální pozvání z Poslanecké sněmovny, neobdržel však 
žádnou odpověď, a proto se semináře nezúčastnil.  
 
AD 5) EKONOMICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
Zastupující předsedkyně EK AS VUT Dr. Kábelová informovala o zasedání EK AS VUT dne 2. 11. 
2004. Na tomto zasedání komise přijala pouze doporučení ke schválení AS VUT majetkoprávních 
záležitostí, které bude projednávat Správní rada VUT dne 15. 11. 2004. Dále byly projednávány 
připomínky k předloženému návrhu Pravidel rozdělení dotace na rok 2005 – neinvestiční a investiční 
prostředky a návrh úpravy tarifních mezd od 1. 1. 2005. K oběma výše uvedeným bodům EK zatím 
nezaujala konečné stanovisko. Jednání komise se zúčastnil kvestor Pěnčík a tajemník FSI Ing. Kotek, 
kteří průběžně odpovídali na dotazy a připomínky členů EK. V bodě 4) Různé byla diskutována 
následující témata: Ekonomický systém SAP, Směrnice kvestora č. 62, Ekonomické rozbory KaM 
a realizace dostavby Integrovaného objektu VUT a s tím související rekonstrukce budovy FSI v areálu 
PPV, na závěr kvestor Pěnčík informoval o přípravě realizace výstavby „Božetěchova“.  
Zápis z jednání EK AS VUT č. 6/2004 ze dne 2. 11. 2004 byl rozeslán všem členům senátu E-mailem 
dne 5. 11. 2004.  

 Majetkoprávní záležitosti, které bude projednávat Správní rada VUT dne 15. 11. 2004 
Členové AS VUT obdrželi E-mailem dne 25. 10. 2004 přehled bodů jednání Správní rady VUT, která 
se bude konat 15. 11. 2004. Ekonomická komise AS VUT tento materiál projednala a všechny 
předložené majetkoprávní  záležitosti doporučila Akademickému senátu VUT ke schválení. Vzhledem 
k tomu, že na dnešním zasedání senátu nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo přistoupeno ihned 
k hlasování. 

Návrh na usnesení: 
AS VUT nemá námitky proti realizaci majetkoprávních záležitostí, které bude projednávat Správní 
rada VUT dne 15. 11. 2004 (viz materiál rozeslaný členům AS VUT E-mailem dne 25. 10. 2004).  
Hlasování:  
Pro – 18 hlasů  
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 1 
AS VUT nemá námitky proti realizaci majetkoprávních záležitostí, které bude projednávat Správní 
rada VUT dne 15. 11. 2004 (viz materiál rozeslaný členům AS VUT E-mailem dne 25. 10. 2004).  
 

 Návrh Pravidel rozdělení dotace na rok 2005 – neinvestiční a investiční prostředky 
Dr. Hanáček přečetl členům AS VUT konkrétní připomínky, které dosud vznesla EK AS VUT. AS 
VUT vzal na vědomí připomínky EK a konstatoval, že návrh „Pravidel“ bude opraven na základě 
jednání EK AS VUT a bude ctít nové tabulky rozpočtu VUT vypracované EK AS VUT na výjezdním 
zasedání v Hevlíně. Další připomínky je možné zasílat na adresu cardova@ro.vutbr.cz nejpozději do 
22. 11. 2004 tak, aby mohly být projednány na příštím zasedání EK AS VUT konaném dne 23. 11. 
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2004 v 9:00 hodin. Konečné stanovisko k předloženému návrhu „Pravidel“ zaujme AS VUT na svém 
zasedání dne 7. 12. 2004.  

 Návrh úpravy tarifních mezd od 1. 1. 2005 
EK AS VUT předložený návrh projednala dne 2. 11. 2004 a konstatovala, že tarifní mzdy na VUT 
patří k nejnižším v porovnání s jinými vysokými školami, proto nemá proti předloženému návrhu na 
jejich navýšení připomínky. Současně však vzhledem k podmíněnosti návrhu (podmínkou pro 
navrhovanou úpravu je navýšení finančních zdrojů VUT použitelných pro mzdový fond nejméně o 37 
mil. Kč) doporučila počkat s jeho schválením až na prosincové zasedání, až bude více jasné, zda VUT 
obdrží výše uvedené finanční prostředky z úrovně MŠMT.   
Na dnešním zasedání AS VUT se uskutečnila diskuse členů senátu týkající se zejména problému 
fakult, které mají více profesorů a docentů a mzdové požadavky tak mohou převýšit jejich finanční 
možnosti. Opět bylo v diskusi konstatováno, že navýšení tarifních mezd o 7 – 8 % je velmi nízké. 
Existuje také rozpor, kde na jedné straně škola poskytuje podpůrné fondy pro habilitace a profesorská 
řízení a na straně druhé pak může vznikat problém pokrýt navýšení tarifních mezd.  
V další diskusi vystoupili prorektoři Rais a Kazelle, kteří vyjádřili názor, že existuje řada možností, 
jak mohou fakulty získat finanční prostředky. Jestliže v budoucnu dojde k tomu, že fakulty nebudou 
schopny zabezpečit mzdovými fondy navýšení tarifních mezd všech svých zaměstnanců, bude třeba 
tento stav řešit. Vedení školy nedoporučuje mimořádné dotace v oblasti mezd, ale navrhuje zpracování 
rozboru optimální skladby zaměstnanců a investic do jednotlivých aktivit a hledat zde rezervy. 
Rezervy je rovněž možné hledat např. v celoškolských fondech nebo v omezení výstavby. Ing. Kotek 
sdělil, že při schválení předloženého návrhu na zvýšení tarifních mezd v r. 2005 dojde na některých 
pracovištích ke snížení pohyblivé složky mzdy.  

 Různé 
Závěrečná diskuse členů AS VUT se týkala bodu 4) Různé ze zasedání EK ze dne 2. 11. 2004, 
zejména problematiky SAP, směrnice kvestora č. 62, ekonomických rozborů zpracovaných KaM 
v Brně (členové AS VUT obdrželi E-mialem dne 4. 11. 2004) a k realizaci dostavby IO VUT a s tím 
související rekonstrukce budovy FSI v areálu PPV. V diskusi vystoupili prof. Nový, Dr. Hanáček, Ing. 
Hanušová, doc. Münsterová, prorektor Rais a Ing. Kotek. Členové EK požádali o průběžné zasílání 
nových směrnic kvestora pro informaci. Připomínky ke směrnici kvestora č. 62 a k předloženým 
ekonomickým rozborům KaM je možné zasílat na adresu cardova@ro.vutbr.cz do 22. 11. 2004, aby je 
mohla projednat EK AS VUT dne 23. 11. 2004.  
Na závěr hlasoval AS VUT o následujícím návrhu na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
AS VUT doporučuje vyhodnocovat připomínky k činnosti stavebních firem na VUT a na jejich 
základě pak zaujímat stanoviska při jejich výběru k dalšímu zapojení do prací na VUT.  
Hlasování: 
Pro – 17 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 2 hlasy 
UAS 2 
AS VUT doporučuje vyhodnocovat připomínky k činnosti stavebních firem na VUT a na jejich 
základě pak zaujímat stanoviska při jejich výběru k dalšímu zapojení do prací na VUT.  
 

 Rozdělení rezervy AS VUT 
Na základě návrhu Doc. Zbořila AS VUT projednal rozdělení rezervy AS VUT následovně:   

Rezerva finančních prostředků k dispozici AS VUT  
k rozdělení činila v rámci rozpočtu VUT na rok 2004     3 mil. Kč.  

Částka uvolněná na minulém zasedání AS  
na zabezpečení oslav k 105. výročí VUT činila      86 tis. Kč 

Zbývající částka k uvolnění činí      2 914 tis. Kč.  

Doc. Zbořil na základě rozborů zpracovaných tajemnicí Cardovou doporučil uvolnit z částky 2 914 tis. 
Kč do provozních prostředků AS VUT celkovou částku 50 tis. Kč (na zakoupení počítače pro 
předsedu AS a na dokrytí prostředků pro zabezpečení činnosti zástupců VUT v RVŠ). AS VUT s jeho 

 3

mailto:cardova@ro.vutbr.cz


návrhem souhlasil a dále doporučil zbývající částku rozdělit podle stanoveného klíče fakultám. 
Následně bylo hlasováno o následujícím návrhu na usnesení. 

Návrh na usnesení: 
AS VUT rozděluje zbývající rezervu ve výši 2 914 tis. Kč takto: 
 částku 50 tis. Kč přesunout do provozních prostředků AS VUT; 
 zbývající částku ve výši 2 864 tis. Kč rozdělit podle stanoveného klíče fakultám VUT. 

Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
UAS 3 
AS VUT rozděluje zbývající rezervu ve výši 2 914 tis. Kč takto: 
 částku 50 tis. Kč přesunout do provozních prostředků AS VUT; 
 zbývající částku ve výši 2 864 tis. Kč rozdělit podle stanoveného klíče fakultám VUT. 

 
AD 6) LEGISLATIVNÍ ZÁLEŽITOSTI 
Předsedkyně LK AS VUT doc. Lhotáková informovala o jednání LK AS VUT konaném dne 2. 11. 
2004 (zápis z tohoto jednání byl rozeslán všem členům senátu E-maile dne 5. 11. 2004), na kterém 
byly  projednány zejména formální změny v Příloze č. 2 Statutu FAST a byly dokončeny poslední 
drobné úpravy návrhu nového znění Statutu VUT, které doporučil AS FAST.  

Formální změny v Příloze č. 2 Statutu FAST 
Drobné formální změny v Příloze č. 2 Statutu FAST se týkaly doplnění nově akreditovaného 
bakalářského studijního programu Architektura pozemních staveb a odstranění chyby v seznamu 
akreditovaných doktorských studijních programů na FAST (omylem uveden studijní program „Teorie 
konstrukcí“). LK AS VUT doporučila tyto formální změny odsouhlasit na zasedání AS VUT dne 9. 
11. 2004.  
AS VUT hlasoval o následujícím návrhu na usnesení. 
Návrh na usnesení: 
AS VUT schválil formální změny v Příloze č. 2 Statutu FAST – doplnění nově akreditovaného 
bakalářského studijního programu Architektura pozemních staveb a odstranění chyby v seznamu 
akreditovaných doktorských studijních programů na FAST. 
Hlasování: 
Pro – 15 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 4 
AS VUT schválil formální změny v Příloze č. 2 Statutu FAST – doplnění nově akreditovaného 
bakalářského studijního programu Architektura pozemních staveb a odstranění chyby v seznamu 
akreditovaných doktorských studijních programů na FAST. 

 Nové znění Statutu VUT 
LK na zasedání dne 2. 11. 2004 zapracovala připomínky AS FAST a provedla poslední drobné úpravy 
– doplnila přílohu č. 8 statutu, ve které je specifikováno přiřazení akademických pracovníků dalších 
součástí VUT k akademickým obcím fakult. V této souvislosti předseda doc. Zbořil na základě pokynu 
LK AS VUT zaslal dopis ředitelům dalších součástí VUT s výzvou k vyjádření. Kancléřka Vanýsková 
doplní zbývající ustanovení týkající se popisu řetězů předsedy AS VUT a kvestora.  
Doc. Lhotáková na závěr poděkovala předsedovi AS doc. Zbořilovi a Dr. Hanáčkovi, kteří se zapojili 
do přípravy nového znění Statutu VUT a aktivně se zúčastňovali zasedání LK AS VUT. 
Vzhledem k tomu, že na dnešním zasedání AS VUT nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo 
přistoupeno k hlasování o schválení nového znění Statutu VUT. 
Návrh na usnesení: 
AS VUT schvaluje Statut VUT ve znění rozeslaném E-mailem dne 5. 11. 2004, spolu s dodatečně 
doplněnými popisy řetězů předsedy AS VUT a kvestora.  
Hlasování: 
Pro – 16 hlasů 
Proti – 0 hlasů 
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Zdržel se hlasování – 0 hlasů 
UAS 5  
AS VUT schvaluje Statut VUT ve znění rozeslaném E-mailem dne 5. 11. 2004, spolu s dodatečně 
doplněnými popisy řetězů předsedy AS VUT a kvestora.  
 
Na závěr doc. Lhotáková informovala o bodě 2) Různé ze zasedání LK AS VUT ze dne 2. 11. 2004, 
v rámci kterého se LK zabývala  připomínkou týkající se Čl. 11 Studijního a zkušebního řádu VUT 
a opět se vrátila ke způsobu vystavování vnitřních předpisů VUT a fakult na webových stránkách 
VUT, které doporučila sjednotit. Vnitřní předpisy VUT a fakult by dle doporučení LK AS VUT měly 
být vystaveny v pořadí uváděném v zákonu o vysokých školách – tzn. statut, volební a jednací řád AS, 
jednací řád VR, atd. Jednotlivé verze vnitřních předpisů doporučuje LK vystavit následovně:  

1. úplné znění vnitřního předpisu se zapracovanými změnami (dodatky) 
2. původní znění vnitřního předpisu (v případě, že byl schválen dodatek) 
3. dodatek k vnitřnímu předpisu 

Doc. Lhotáková požádala členy AS VUT, aby informovali předsedy AS fakult a požádali je, aby ve 
spolupráci s tajemnicí Cardovou vystavili vnitřní předpisy fakult podle výše uvedeného doporučení.  
 
AD 7) PEDAGOGICKÉ ZÁLEŽITOSTI 
Předseda doc. Zbořil upozornil na to, že pedagogická komise AS VUT zatím nevyvíjí téměř žádnou 
činnost a vzhledem k malému počtu členů ji doporučil doplnit (současné personální obsazení: 
předseda komise RNDr. Dobis, Ing. Groligová a studenti Mgr. Hádlík, J. Myšulka). Na dnešním 
zasedání se po krátké diskusi do komise dále přihlásili Ing. Hanušová a RNDr. Krupková.  
Následně byl stanoven termín společného zasedání LK a PK AS VUT na 23. 11. 2004 od 11:00 hodin, 
na tomto zasedání bude nastíněn harmonogram a směr činnosti pedagogické komise AS VUT. 
 
AD 8) RŮZNÉ 
 Doc. Zbořil informoval o pozvání ředitele CESA Dr. Bogdálka na 5. ročník „Strojařských 

schodů“, který pořádá CESA při příležitosti 105. výročí založení VUT v Brně dne 10. 11. 
2004. a požádal SK AS VUT o sestavení družstva AS VUT.  

 M. Sovíková vznesla připomínku týkající se omezené autobusové dopravy do areálu kolejí 
VUT PPV v době prázdnin na základních a středních školách. 

 Dr. Lepková předložila statistický rozbor zápisu studentů do TV (sumář elektronického 
a prezenčního zápisu) – materiál bude Přílohou č. 1 k zápisu z dnešního zasedání.  

 Doc. Zbořil stručně seznámil s vyjádřeními fakult ke vzniku ÚSI a doporučil je projednat 
na zasedání LK AS VUT dne 23. 11. 2004.  

 Na základě dotazu Mgr. Hádlíka se uskutečnila krátká diskuse týkající se poplatků při 
prodloužené době studia – dotaz zodpověděli prorektoři Rais a Kazelle.  

 
 

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 7.  prosince  2004 v 9:00 hodin 
v zasedací místnosti rektora VUT v Brně, Antonínská 1. 

 
 
 
 
           Ing.  Jaroslav Švec, v. r.                                                       Doc. Ing. František Zbořil, CSc., v. r.  
předseda Studentské komory AS VUT                                                    předseda AS VUT v Brně 
 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
 
 
PŘÍLOHY: 
1. Sumář elektronického a prezenčního zápisu do TV na CESA 
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